
DETALJNIJE 

SALTO MORTALE U MATICI. Animozitet koji u Matici iskazuju prema nama poklapa se 

vremenski i politički s animozitetom vlasti prema našim predstavnicima. Potpuno 

sinkrono. Preokret u odnosima naših sindikata, kao pravi šok, nastao je stupanjem 

sadašnje predsjednice na čelno mjesto Matice. Onoliko koliko predstavnike vlasti 

smeta naša analitička, kritička i argumentirana riječ, toliko je to isto počelo unutar 

Matice smetati čelnice Matice. Koliko Piletić i Plenković imaju potrebu da na 

sjednicama sve bude pod kontrolom i da nitko ne kvari harmoniju, toliko tu istu 

potrebu u Matici imaju njene stvarne čelnice.  

Utoliko ne začuđuje da smo preko noći neprijatelji postali mi, a ministar Piletić i 

predstavnici vlasti najveći prijatelji, iako su upravo oni izvorište naših problema.  

Ministar Piletić teško podnosi kritičke opservacije; to ne može sakriti pa umjesto 

argumentiranog dijaloga potiče podjele među sindikatima i time se upliće u 

međusindikalne odnose, što je Vladi zabranjeno prema svim međunarodnim i 

demokratskim standardima.  

Sindikat znanosti u svojoj istinski neovisnoj poziciji postao je problem. Nakon pravog 

salta mortale u našim odnosima, kolegice potpisuju sve što Vlada nudi.    

KAKO JE POČELO. Prve nesuglasice su počele krajem 2022. kada su dva prosvjetna 

sindikata odlučila potpisati, po našem mišljenju, nedovoljnu povišicu plaća. Mi nismo 

potpisali jer nismo dobili garanciju da će se otvoriti pregovori ako se situacija pogorša 

i ako inflacija bude rasla. Kolegicama to nije bilo važno. Štoviše, već u proljeće 2023. 

inflacija je podivljala, a na naše prijedloge da svi zajedno otvorimo pregovore o plaćama 

dobili smo odgovore da su one vjerodostojan partner i da neće kršiti potpisani 

sporazum. Kao da puko traženje pregovora krši sporazum.  

Očito su dobile sugestije da se pregovori ne trebaju otvarati, jer je Plenković imao plan 

da te povišice osigura pred izbore i sam bez sindikata podijeli radnicima. Danas je to 

očito. Naše inzistiranje je Piletić odbio, a sindikati su šutjeli. Tako da sve do listopada 

pregovori nisu pokrenuti, čime su zaposlenici svaki mjesec gubili na plaći. One su 

naglasak stavile na visinu uskrsnice (samo za članove), a o osnovici niti riječi. Tvrdile su 

da je uskrsnica značajno i opipljivo pravo za njihove članove i da mi ne možemo govoriti 

što je njihovim članovima važno. A njima je, navodno, uskrsnica, uz granski kolektivni 

ugovor, važnija od plaće. Nas su optužile da ih guramo kao „živi štit“ ispred Vlade, da 

skrećemo pažnju na osnovicu jer je to nama jedini vid rasta plaća, a da one mogu plaće 

povećavati kroz granske ugovore (sic!). Kada to i ne bi bio nonsens, već, uzmimo, istina, 

onda se moramo zapitati, a gdje su im granski ugovori. Dok smo mi ovo proljeće oko 

toga radili pritisak na Ministarstvo na sve moguće načine, od njih niti glasa, iako njima 

pregovori stoje već dvije godine. Gospođi Lovrić je granski ugovor bio izborni lajtmotiv 

u njenom sindikatu. I to je isticala kada je govorila o tome da joj osnovica nije prioritet.  


